
 

Valtuutettu Sami Rantasen ym. valtuustoaloite valvontakameroiden lisäämiseksi 
 
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022 § 108      
     
 
 
 

Valtuutettu Sami Rantanen luki ja jätti seuraavan 8 valtuutetun
 allekirjoittaman valtuustoaloitteen: 

 
”Ilkivalta koulujen, liiketilojen ja urheilupaikkojen läheisyydessä, toistuvat 
venemurrot ja niissä tapahtuvat bensa-omaisuusvarkaudet sekä 
piittaamaton liikennekulttuuri ovat lisääntyneet Naantalin alueella 
merkittävästi. 
 
Useat kaupunkilaiset ovat olleet minuun yhteydessä em. asioista ja ovat 
olleet aidosti huolestuneita tästä kehityksestä. Tämän kaiken lisäksi 
maanlaajuinen jengiytyminen on lisääntynyt viime vuosina 
räjähdysmäisesti. Emme elä enää lintukodossa ja näin emme voi 
myöskään ajatella etteikö tämä kulttuuri voi levitä myös Naantaliin. 
Poliisiviranomaisten mukaan Turussa on jo useita jengejä ketkä ryöstävät 
ja pahoinpitelevät viattomia nuoriamme. Turusta on 15 km Naantaliin. 
 
Merkittävällä kameravalvonnan lisäämisellä keskeisille paikoille on jo 
itsessään ennaltaehkäisevää vaikutusta rikolliseen käyttäytymiseen. 
Jokainen estetty ilkivalta tai muu rikollinen toiminta säästää kaupungin ja 
yhteiskuntamme varoja. Jos rikos kuitenkin pääsee valvotulla alueella 
tapahtumaan niin kiinnijäämisen riski on kameravalvonnan avulla 
merkittävä. 
 
Tarkoitus on kartoittaa kohteet, minne kameroita olisi hyvä asentaa. 
Tekisimme yhteistyötä asiassa poliisiviranomaisten kanssa. 
Poliisihallinnolla on valtakunnallinen hanke menossa missä tarkoitus lisätä 
juuri kameravalvontaa kaupunkien keskeisillä paikoilla. Voimme kaupungin 
viranomaisten taholta tätä prosessia nopeuttaa Naantalissa ja näin myös 
kameravalvonnan kohteiden määrää oma-aloitteisesti lisätä. 
 
Kameroiden hinnat ovat kohtuullisia 200-600 € / kamera. Jos 
kamerapaikoilla on nettiyhteys, tallennus tapahtuu näin "pilveen" eli 
kiinteään tallentimeen tapahtuvaa tallennusta ei näin tarvita. Kiinteät 
tallennusjärjestelmätkin ovat varsin edullisia ja myös käytännöllisiä esim. 
koulujen, urheilupaikkojen ja muiden julkisten rakennusten valvonnassa. 
 
Tämän kaiken tarkoituksena on pitää Naantali turvallisena ja viihtyisänä 
paikkana asua missä meillä ja meidän lapsillamme on turvallista liikkua ja 
elää. 
 
(Saatavilla myös Turun Valvontakamera oy:n tarjous kameroista ja 
selonteko eri järjestelmistä)” 
 
 

Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
   
 
Kaupunginhallitus 28.11.2022 § 361      



     
 
 
 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen  teknisten 

palveluiden valmisteltavaksi. Aloitteen vastuuvalmistelijaksi 
nimetään yhdyskuntatekniikan päällikkö Mika Hirvi. 
 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Tekninen lautakunta 24.10.2023 § 123      
     
 
 
 
 
Valmistelija Yhdyskuntatekniikan päällikkö Mika Hirvi 5.10.2023 

 
Naantalin kaupungin edustajat ovat neuvotelleet Lounais-Suomen 
poliisilaitoksen kanssa kameravalvonnan aloittamisesta yleisillä alueilla 
Naantalin kaupungissa.  Yleisiä alueita ovat esimerkiksi katualueet ja 
puistot. Neuvottelut ovat käynnistyneet poliisilaitoksen aloitteesta.  
 
Poliisin esittämä toteutusmallin mukaan asiasta tehtäisiin sopimus 
Naantalin kaupungin, Poliisihallituksen ja Lounais-Suomen poliisilaitoksen 
välillä. 
 
Valvonta toteutettaisiin digitaalisella kaupunkikamerajärjestelmällä 
seuraavasti: 
 
- poliisilaitos vastaa yleisen järjestyksen ja valvontaan tarkoitettujen 

kaupunkikameroiden avulla tehtävästä valvonnasta Poliisihallituksen 
ohjeiden mukaisesti 

- Naantalin kaupunki vastaa kameraverkon rakentamisesta ja ylläpidosta 
 

Kaupunkikamerajärjestelmän tarkoituksena on tukea poliisin lakisääteisten 
tehtävien toteuttamista, yleisen järjestyksen ja turvallisuuden ylläpitämistä 
sekä rikosten ennalta estämistä ja paljastamista. Kaupungilla on myös 
halutessaan mahdollisuus käyttää järjestelmää omiin erikseen sovittaviin 
tarkoituksiin. 
 
Neuvotteluissa on suunniteltu alustavasti mallia, jossa 3–5 
kaupunkikameraa sijoitettaisiin keskeisille paikoille Naantalin katuverkolle 
ja muille yleisille alueille. Rakentamiskustannusten minimoiseksi kamerat 
pyrittäisiin sijoittamaan pääasiassa kohteisiin, johon on jo olemassa valmiit 
tietoliikenneyhteydet kuten keskeisillä paikoilla sijaitseviin kaupungin 
kiinteistöihin. 
 
Teknisen lautakunnan talousarvioehdotuksessa on määräraha vuodelle 
2024 kameravalvonnan rakentamista varten. Mikäli vuoden 2024 
talousarviossa osoitetaan määräraha kameravalvonnan rakentamiseen, 



käynnistää tekniset palvelut yksityiskohtaisen suunnittelun 
kaupunkikamerajärjestelmästä yhdessä tietohallinnon kanssa sekä aloittaa 
sopimuksen valmistelun Poliisihallituksen ja Lounais-Suomen 
poliisilaitoksen kanssa teknisestä valvonnasta Naantalin kaupungin yleisillä 
alueilla. 
 
 

Esittelijä Tekninen johtaja 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen selostusosan 
mukaisen vastauksen kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle valtuutettu Sami Rantasen ym 
aloitteeseen valvontakameroiden lisäämiseksi. 

  
Päätös Teknisen johtajan päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
   
 
Kaupunginhallitus 06.11.2023 § 322        
1190/00.01.02.03/2022     
 
   
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee teknisten palveluiden 
valtuutettu Sami Rantasen ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Sami Rantasen ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
 
   


